
EFATA 22
00
22
33VÝROČNÁ SPRÁVA

S
P
O
L
O
Č
E
N
S
T
V
O



Dostalo sa mi nečakanej úlohy, a to napísať
pre Vás zopár riadkov k výročnej správe za
rok 2023. 

Uplynulé Vianoce boli pre mňa trochu iné
ako ostatné. Veľmi ma oslovil Simeon so
svojím životným príkladom a proroctvom.
Jeho príbeh ma fascinoval celé sviatky. Keď
som sa pýtal Pána, o čom písať v tomto
predslove, tak mi pripomenul práve
Simeona. Vráťme sa teda, hoc len na malú
chvíľku, do vianočného času a pripomeňme
si tohto Božieho muža.

V druhej kapitole Lukášovho evanjelia sa
píšu tieto slová: ,,V Jeruzaleme žil vtedy muž
menom Simeon, človek spravodlivý a
nábožný, ktorý očakával potechu Izraela a
Duch Svätý bol na ňom. Jemu Duch Svätý
vyjavil, že neumrie, kým neuvidí Pánovho
Mesiáša. Z vnuknutia Ducha prišiel do
chrámu.” Z tohto krátkeho textu by som
vybral 3 podľa mňa zásadné vyjadrenia:
,,nábožný”, ,,očakával potechu Izraela” a ,,z
vnuknutia Ducha”. 

Simeon bol človek nábožný. To znamená, že
uskutočňoval svoj náboženský život.
Doslova môžeme povedať, že aktívne (to
slovo je dôležité) budoval svoj vzťah s
Pánom skrze náboženské úkony.
Nepodliehal aktivizmu, ale otvoril svoje
srdce a nechal si ho premieňať. Mohli by sme
ho teda označiť ako človeka, ktorý našiel
odvahu a šiel proti prúdu (rok odvahy 2021). 

Vzťah s Pánom by mal vždy produkovať
nádej. To sa píše aj o Simeonovi, ktorý
,,očakával potechu Izraela”. On očakával
Pomazaného a touto nádejou žil. Nedal si ju
vziať a postupným budovaním vzťahu s
Pánom sa táto nádej viac a viac upevňovala. 

Ahojte, priatelia! 

S láskou a žehnaním váš Jojo

Dokonca mu Duch Svätý vyjavil, že
spomínaná nádej (roky nádeje 2022 a 2023)
sa mu aj vyplní a on uvidí Mesiáša. 

Na základe toho môžeme predpokladať, že
Simeon vedel, kto je Pán, vedel rozoznať
Jeho hlas, a tak sa stalo, že z vnuknutia
Ducha prichádza do chrámu, aby Ho uvidel. 
 
Vstúpili sme do roku celistvosti a pre
každého z nás môže znamenať celistvosť
niečo iné. Pre mňa znamená presne to ,,z
vnuknutia Ducha”. V niečom mi náš vývoj v
priebehu posledných rokov pripomína
Simeonov život, a tak dúfam, že budeme
budovať celistvosť v našich životoch práve ,,z
vnuknutia Ducha”. On sám totiž najlepšie
vie, kde je naša celistvosť porušená, kde
potrebuje niečo odrezať (napr. konáre) alebo
kde potrebuje pridať (napr. korene). Nech je
teda rok celistvosti pre nás všetkých veľkým
dobrodružstvom budovania z vnuknutí
Ducha. 



spoveď 

lídrovskému tímu. Išlo o špecifické oblasti,
ktoré niekde podvedome dozrievali, a nad
ktorými som veľa a dlho rozjímala, aby som
ich dostala do nejakej formy. Veľa som niesla
v srdci svoju rodinu a priateľov, pre ktorých
som si od Pána pýtala radu alebo mu len
ďakovala za to, čo koná v ich životoch,
bratov a sestry v lídrovskom aj ostatných
priateľov efaťákov. Som každoročne veľa
premýšľajúci typ človeka, a tak si už chystám
dať pauzu. Chcem žiť viac v prítomnosti a
hlavne sa naučiť aj konať to, čo rozlíšim, že
je správne, lebo niekedy je toho len v hlave
nadbytok, a inde skutek utek. Ale bol to rok
veľmi krásny, naše dieťa je to najúžasnejšie
stvorenie a pomohla mi brať veľa vecí menej
vážne. :) 

Čím všetkým si si prešla ty osobne v
roku 2023? Čím bolo naplnené Tvoje
srdce, čo / koho si si v ňom niesla? 

No, asi by som unudila teba, seba a aj
drahých čitateľov, keby to moc rozpitvem,
skúsim niečo v skratke. Naplno som vstúpila
do materstva, ktoré bolo v tomto roku takou
nielen nevyhnutne intenzívnou, ale aj
radostnou a vedomou prioritou. Nemala
som obavy, že mi niečo v spoločenstve ujde
alebo že nebudem podávať nejaký
dostatočný výkon, lebo viem, že najskôr
som Božia dcéra, manželka a matka, ako ma
aj Vladko pred pôrodom ubezpečil. No a
Pán Boh mi urobil (aj vďaka skvelému
manželovi a babkám) priestor venovať sa aj
spoločenstvu a tentokrát obzvlášť aj

lídra
Ahoj Saška! Vítam ťa pri rozhovore pre našu výročnú správu 2023! 
Položím ti pár otázok, na ktoré v slobode odpovedaj do takej hĺbky, do akej chceš. 
Čau Betka, dobre :D Ďakujem za oslovenie :)



Skončili sme obdobie nádeje a začíname
nový rok celistvosti. Čo to má znamenať
pre nás? 

Že neochvejne sa držiac nádeje sa Ježišovi
môžeme odovzdať celí. Už mu veríme, že sa
chce a vie o nás postarať a Jeho cesta je
správna. V praxi to môže znamenať  
odovzdávať mu ďalšie oblasti, na ktoré sme
doteraz nemali čas, silu, pokračovať v
nedokončených premenách, budovať
integritu v slovách, v skutkoch aj v
myšlienkach. Poddávať sa a nechať sa
formovať, uzdraviť, doplniť. V spoločenstve
sa nechať vbudovať medzi ostatných, nedržať
sa bokom, dať k dispozícii svoje srdce i ruky.
Poriešiť si duševné problémy, vzťahy v rodine
a tak ďalej. Duch Svätý iste každému
výstižne odpovie.

Ako sa posunulo tvoje líderstvo počas
tohto roka? Čo si o sebe zistila za tento
čas? 

Prvé roky boli veľa o učení sa od ostatných a
získavaní prehľadu o tom, čo sa robí, čo
treba robiť, prečo sa mi veci nejako zdajú, a
pritom sú inak. To človeka na nejaký čas
umlčí, kým sa zorientuje :D Nie však úplne.
Samozrejme, čoraz viac sa formovali oblasti,
ktoré mi boli bližšie, a teda som sa k nim
viacej vyjadrovala. 

Nuž a myslím, že tento rok sa mi v mojom
vnútri podarilo zatiaľ najviac spracovať to,
kým som, čo si myslím a nehádzať svoje
názory cez palubu len preto, že sú niekedy
iné. Viac som trénovala asertivitu. V prvom
rade kvôli tej seba-sabotáži (niežeby som
nemala podporu ostatných lídrov). A potom
preto, lebo nie sme v lídrovskom do počtu,
ale aby sme prinášali vplyv. Vytvorila som si
vnútri veľa bariér z čítania (a vymýšľania si)
medzi riadkami, a teraz ich aj konečne veľa
padlo. Je úžasné, v koľkých veciach nás v
lídrovskom Boh zjednocuje, fakt dôverujem
v najlepší úmysel každého jedného, mám ich
hrozne rada. Zároveň sme aj rozliční, Pán
Boh nám odhaľuje iné zákutia a kladie
špecifické veci na srdce, ktoré máme
očisťovať od seba a dovoliť im rásť. Máme si
vyrovnávať navzájom kurz, aby sme s loďou
Efaty nezablúdili do nejakých osobných
extrémov. No a čo platí aj na pôsobenie v
lídrovskom, aj v celom spolči, tento rok sa
hlásim k Pánovi aj na seminár o vhodnej
formulácii toho svojho pohľadu :D

Kam si myslíš, že sme sa posunuli ako
spoločenstvo? 

Toto je pre mňa ťažká otázka, keďže mám
ostrejší zrak na jednotlivcov a rozmazanejší
na celok :D Vnímam totiž to, aké rôzne
životy žijeme. Jednému napríklad sedí
nejaká ročná téma a druhý nechápe, jeden sa
cíti uvoľnene a druhý osamelo, jeden
odchádza na internát a druhý sa už usadil s
celou rodinou, jeden sa venuje chvále a
druhý pochybuje, či má na niečo talent atď.
Samú ma teda prekvapuje a nesmierne
povzbudzuje, ako sme si napriek tomu našli
vrúcne miesta jeden druhému v srdciach.
Dúfam a verím, že tá vrúcnosť a radosť bude
prítomná viac a v každom. Verím tiež, že
Boh bude v nás utvrdzovať to, prečo nás
zavolal byť spolu a bude to prinášať život.
Azda v tomto vidím prilietať lastovičky.
Prepáč, moje vyjadrovanie je niekedy asi
ťažko uchopiteľné :D



Čo bola veta, ktorú ti Pán počas roka
2023 najčastejšie opakoval? 

Neboj sa :) V rôznych podobách, ale vždy to
bolo o tom, aby som zachovala vnútorný
pokoj. A obri sa zmenšovali.

Ďakujeme, Saška, za rozpovedanie vecí z
tvojho zorného poľa. Bolo to celistvé a
nádejné :D A aj za tvoj čas, že si to takto
pekne rozpísmenkovala do výročnej
správy. 

Tešíme sa z teba, z toho, ako Ťa Boh
vedie a skrze teba aj nás! Sme plní
očakávaní voči Bohu do roku 2024!
Držíme palce aj tebe vo všetkých
výzvach a víziach roku 2024! 

Napríklad by to mohlo zahŕňať vzťahy s
rodinou, hecovať sa do modlitieb a
rozhovorov, zobrať súrodencov na výlet,
možno aj s členmi spolča. Ďalšia oblasť by
mohla byť napr. spomínané duševné zdravie,
vyrozprávať sa niekomu, plánovať si oddych
a urobiť niečo pekné pre seba… zapojenie sa
do spoločnej služby… a tak, to mi len teraz
napadlo.

Dve veci, ktoré sa určite musia stať v
roku 2024 v Efate? :D

Veľmi túžim po nejakej dobročinnej službe.
Deň štedrosti s úžasnými deťmi z domova
bol neopísateľný. A to si myslím, že robí v
našich srdciach takáto služba - niečo
neopísateľné, čo nevieme získať nijako inak,
tak čisto Božie, nesmierne potrebné a
premieňajúce… a robiť to spoločne mi
dodáva odvahu. Čiže aj takéto praktické dni  
spolča. A druhá vec… hm, niečo ako
celistvá challenge, v ktorej by sme sa
vzájomne povzbudzovali pracovať na
konkrétnych oblastiach, ktoré sú poslabšie. Otázky spracovala: Betka, odpovedala: Saška 
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Jedným z najdôležitejších pilierov fungovania
spoločenstva sú malé stretká, v ktorých jednotlivci majú
priestor na zdieľanie, rast, budovanie vzťahov a
povzbudenie do služby. Videli sme (a aj počuli), že
napriek snahám o vytrvalosť bola životná púť mnohých
stretiek už dlhšie na konci. Vedúci cítili vyčerpanie a aj
členovia čoraz viac pociťovali nekomfort v zmysle
duchovnej aj vzťahovej stagnácie. Oslabili sa i mnohé
väzby na spoločenstvo, a tak bolo náročné spojiť sa v
zmýšľaní i v službe a potrebné nové prepojenia sa takmer
nevytvárali. 

Noví ľudia zostali nezaradení, niektorí viseli medzi
rozhodnutím ostať alebo odísť… Dlho sme uvažovali a
rozlišovali, čo s tým, až prišla celkom neočakávaná vízia
uzavrieť staré stretká a vytvoriť nové, rôznorodé skupinky.
Vaša ochotná odpoveď a dôvera v to, kam vás zaradíme,
nás povzbudila i potvrdila, že na to naozaj dozrel čas.

V súčasnosti máme za sebou prvé týždne stretávania sa.
Vzniklo 6 úplne nových skupiniek v Považskej Bystrici, v
Žiline sa stretko Siloe rozdelilo na dve skupinky. Tri
stretká = skupinky sa rozhodli ostať v pôvodnom zložení, a
to PB-muži, Ruah (ZA) a bratislavská. Vladko tiež obnovil
stretávanie sa a formáciu vedúcich skupiniek.

Snahy o rôznorodosť sa v rozličnej miere podriadili
okolnostiam, no veríme, že Pán si to vedie. V novom roku
nás čaká zaradenie dosiaľ nezaradených členov a nových
tvárí (z ktorých sa veľmi tešíme) a najmä spoločné
hľadanie vzájomného porozumenia, jednoty a
osobnostného, duchovného i služobného rastu. Tak nám
Pán Boh pomáhaj :)

Ďakujeme všetkým vedúcim, že sa vytrvalo a s
chuťou pustili do tejto novej, dôležitej etapy
spoločenstva. 

Keďže sme novinku spustili len nedávno a stretiek do
konca roka 2023 nebolo zatiaľ veľmi veľa, tešíme sa
na to, čo prinesie tento formát v roku 2024 s témou
Celistvosť. 



chvály

Sme veľmi radi, že modlitba chvál sa stáva
prirodzenou súčasťou našich životov, čo má
určite vplyv aj na to, že oblasť chvály v
našom spoločenstve je naozaj živou 
a Pán sa k nej priznáva.

Chvála v našom spoločenstve bola prítomná
od začiatku jeho vzniku. Prešla rôznym
vývojom a fázami. V roku 2019 sa stal
zodpovednou osobou za túto oblasť Peťo
Šípek. Keďže služby a zodpovednosti
pribúda, od začiatku tohto roku sa na
základe prirodzených a niektorých, veríme,
aj nadprirodzených dôvodov, stal
spoluzodpovednou osobou Janko Paholík.
Znamená to, že zodpovednosť za smerovanie
oblasti ako takej ponesú spoločne. V praxi
má priamu zodpovednosť za vedenie
modlitieb Janko. Zodpovednosť za
organizačnú časť chvál Peťo. Ďalšie
zastrešenie, a teda aj prehľad, kto za čo
zodpovedá, a čo s kým môžete
komunikovať, lepšie pochopíte z
nasledovného obrázku.

Chvály Efata v Považskej Bystrici

Nahrávanie skladieb a hudobná
zodpovednosť

Komunikácia ohľadom evanjelizácií a
externých pozvánok

Rozvoj členov chválovej oblasti

Interné podujatia - chata 
a dni spoločenstva

Komunikácia ohľadom chvál v Žiline 
a diecéznych podujatí

Chválová oblasť

Peťo

Janko



A čím sme prešli v roku 2023? 

Chvály Efata v Považskej Bystrici

Chvály v Považskej Bystrici majú svoju
bohatú históriu, ktorá sa tiahne k začiatku
vzniku spoločenstva. V súčasnosti sa konajú
pravidelne každý druhý mesiac. Je v nich
množstvo symbolík, obrazov a prísľubov,
ktoré nám Pán zjavuje, aby sme do nich ako
spoločenstvo vstupovali. Jedným z
prisľúbení, na ktorom sme sa rozhodli vo
viere stáť, je, že keď sa budeme modliť
chválu spolu ako spoločenstvo, Pán cez to
bude uzdravovať. Čiže postoj srdca každého
jedného človeka na chválach môže byť
kľúčový na naplnenie tohto prísľubu. Aj
preto bola od začiatku roku 2023 do
modlitieb začlenená časť, kde v jednom
momente chvál predkladáme spoločne Bohu
úmysly, ktoré nám ľudia môžu vopred
poslať. Máme už aj niekoľko svedectiev o
vnútornom aj fyzickom uzdravení. Veríme,
že tieto chvály sú miestom, cez ktoré 

môžeme prinášať tomuto svetu niečo
špeciálne, čo Boh do nás a nášho
spoločenstva vložil. 

Chvály v Žiline

V kontexte toho, že naše spoločenstvo má
byť diecéznym spoločenstvom, je výbornou
správou, že v meste Žilina, ktoré vnímame
ako kľúčové mesto, sa začali organizovať
verejné chvály. Tieto chvály sa konajú v
spolupráci spoločenstiev Efata, Chaim,
Chaire, Cirkev bratská ZA a záštitu prevzal
Inštitút Communio. Službu z nášho
spoločenstva zastrešujú hlavne ľudia zo
žilinských skupiniek, za čo im touto cestou
veľmi ďakujeme a žehnáme im! Minulý rok
sa konali dvoje verejné chvály, tento rok by
mali pokračovať v mesačnej frekvencii.
Tešíme sa, aké ovocie má Pán
prostredníctvom tejto služby pre Žilinu a
diecézu pripravené.

chvály



Nahrávanie skladieb

Ďalšou dobrou správou je, že pokračujeme
aj v nahrávaní skladieb, ktoré vznikajú v
našom spoločenstve. Rok 2023 priniesol 2
skvelé novinky. Prvou je, že máme stabilný
priestor na nahrávanie a tou druhou, že sa
nám podarilo dostať doteraz nahraté skladby
na všetky hudobné služby ako Spotify,
Tidal, Apple Music a ďalšie. Nerobíme to
kvôli popularite, no chceme aj týmto
spôsobom oslavovať Pána a otvoriť mu tým
ďalšie dvere, cez ktoré sa môže dotýkať
ľudských sŕdc. Dosah skladieb nás často až
prekvapuje a tešíme sa, že aj tento rok
budeme môcť v tejto službe pokračovať. 

Rozvoj členov 

Určite ste si počas minulého roka všimli v
službe chvál aj nové tváre. Áno, túžime, aby
každý, kto má pomazanie a dar do tejto
služby mohol rásť a dostal priestor. Preto
mávame aj tzv. stretnutia chváličov, ktoré v
tomto roku nadobudnú novú pravidelnosť a
budú bývať vždy v mesiacoch pomedzi
chvály. Prvým miestom na získavanie
skúsenosti s chválou sú väčšinou naše
interné podujatia. Stretnutia zastrešuje Janko
Paholík. Ak by Vás čokoľvek ohľadom nich
zaujímalo, nebojte sa ho kontaktovať. 

Prisľúbenia ktoré nad spoločenstvom
Efata zazneli:

Efata má dar uzdravovania cez
chválu spolu!
Máme vo chválach aj Krista v
Eucharistii, ale máme ho cez človeka
(chvály po sv. omši).
Je u nás silná úcta - láska - jednota! 
Pomazanie, aké nesieme, nie je
nikde inde.
Nemáme v službe chvál elitárstvo.

V neposlednom rade chceme poďakovať!
Ďakujeme technikom za ich často náročnú
službu, ktorá vyžaduje veľa času. Ďakujeme
všetkým spevákom a hudobníkom, že svoj
dar sa rozhodli používať na ten  

najvznešenejší účel, ktorým je chvála nášho
Pána. Ďakujeme aj ľuďom, ktorí pripravujú
agapé, výzdobu, vďaka čomu je sýty nielen
duch, ale aj telo. Ďakujeme vlajkárom, ktorí
zviditeľňujú duchovný svet a sú často
veľkou pomocou pre vedúcich chvál.
Ďakujeme modlitebníkom, ktorí umožňujú
sprostredkovať Pána ľuďom osobným a
jedinečným spôsobom. Ďakujeme všetkým,
ktorí sa zapojili do služby pilierov a svojou
modlitbou pomohli vstúpiť do modlitby
ďalším. Ďakujeme všetkým, ktorí sa
akýmkoľvek viditeľným aj skrytým
spôsobom podieľajú na tom, že chvála v
našom spoločenstve môže byť živou a Pán
môže napĺňať prísľub uzdravenia.

Peťo

chvály
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Rok Príjmy Výdavky Rozdiel

2016 9 348,51 € 8 479,94 € 868,57 €

2017 9 813,65 € 6 498,14 € 3 315,51 €

2018 11 979,40 € 10 701,65 € 1 277,75 €

2019 23 910,07 € 22 667,45 € 1 242,62 €

2020 19 808,39 € 22 119,82 € -2 311,43 €

2021 29 595,09 € 27 563,94 € 2 031,15 €

2022 26 658,32 € 27 620,96 € -962,64 €

2023 28 922,53 € 29 812,80 € -890,27 €

 FINANCIE 2016-2023
Príjmy a výdavky 



FINANCIE 2023
Príjmy a výdavky 

Desiatky
62.3%

Chata
25.1%

ZKSM
8.9%

Služba
1.1%

Chata
32.9%

Podpora druhých
22.3%

Automobil
20%

Práca
7.4%

Technika
5.8%

Podujatia - náklady
3.2%

Web
0.3%

Príjmy

výdavky



Príjmy 28 922,53 €

Desiatky 18 011,21 €

Chata 7 272,00 €

ZKSM 2 580,32 €

Mimoriadne
príspevky

616,00 €

Služba 314,00 €

Automobil 95,00 €

Iné 20,00 €

Podujatia -
príspevky

10,00 €

Katechetické 4,00 €

Výdavky 29 812,80 €

Chata 9 812,97 €

Podpora druhých 6 650,00 €

Automobil 5 958,88 €

Práca 2 202,74 €

Technika 1 743,47 €

Iné 1 026,42 €

Podujatia -
náklady

952,55 €

Služba 712,50 €

Farnosť 650,00 €

Web 103,27 €

FINANCIE 2023
Príjmy a výdavky 



Z finančného pohľadu sme zažili v
spoločenstve viac-menej obyčajný rok.
Celkovo sme skončili v mínuse, ktorého
hlavným dôvodom bola ďalšia vyššia
investícia do auta spoločenstva, ktoré si
vyžadovalo rozsiahlejšie opravy.

Okrem toho sa v spoločenstve viac rozbieha
práca - na pol roka sme mali zamestnanú
Betku na čiastočný úväzok, platenú máme aj
prácu nahrávania, ktorú zastrešuje Peťo.
Finančne tiež prispievame aj na detskú
službu na dňoch spoločenstva. 
Výraznejšie výdavky si vyžadovala aj chata
spoločenstva v Rodinkove, ktorá trvala
prvýkrát 5 dní, a na ktorej sme pocítili aj
zvýšené ceny spôsobené infláciou. 

Okrem toho sa výdavky týkajú najmä
podpory druhých. Veľká časť tejto podpory
je pravidelná - posielame určitú sumu každý
mesiac. Len pripomínam, že podporu môže
navrhnúť hocikto zo spoločenstva a rozlišuje
sa vo vodcovskom tíme.

Čo sa týka príjmov, tie sú ako každý rok
najmä o desiatkoch. Takmer celú prevádzku
spoločenstva a aj podporu si môžeme dovoliť
vďaka nim. Do spoločenstva prispieva
pravidelne mesačne takmer 20 ľudí. 
Okrem toho sme mali príjmy aj zo ZKSM -
z dotácie ako aj z vyzbieraných 2% dane.
Celá táto suma išla na dotovanie časti
nákladov na “chatu spoločenstva”

Budúci rok už neočakávame také vysoké
náklady spojené s naším autom. Avšak radi

by sme prispievali v zvýšenej miere na prácu
v spoločenstve - na adminstratívnu
výpomoc, ako aj na službu ako takú. Takisto
by sme radi rozvíjali spevník spoločenstva,
ktorý má potenciál byť využívaný viacerými
spoločenstvami a služobníkmi.
Práca v spoločenstve funguje teraz dvojitým
systémom. V jednom prípade (pri
nahrávaní) si zaznamenávame odpracovaný
čas vo forme tabuliek. V druhom prípade
(všeobecná práca pre spoločenstvo) máme
dohodnutú fixnú mesačnú sumu a
nezaoberáme sa všetkými detailami merania
odpracovanej činnosti. Inšpiráciu na tieto
veci sme čerpali z rozhovorov od iných
spoločenstiev, ktorí sú v tom nejaký čas už
zabehnutí.

Zaviedli sme aj tzv. office days (pracovné
dni), kedy sa viacerí stretneme na jednom
mieste, preberáme dianie v spoločenstve a
rozdelíme náležité povinnosti, ktoré treba
vykonať. Je to vyhradený čas, kedy si
niektorí z nás robia aj vlastnú osobnú prácu
a zároveň sú k dispozicii s otázkami a
konzultáciami pre pracujúcich v
spoločenstve. 
Z pohľadu príjmov vidíme veľkú nevyužitú
príležitosť v 2% zo zaplatenej dane, kde by
sme radi poprosili o podporu, aj o pomoc s
propagáciou.

Naša skúsenosť je, že Boh nám vždy dal to,
čo sme potrebovali. Budeme sa naďalej
snažiť byť vo financiách verní a dobre
rozlišovať, ako s nimi naložiť. Ďakujeme za
Vašu dôveru aj za Vašu štedrosť.

Vladko

FINANCIE 2023







Rok celistvosti

Vnímame, že Boh chce tento rok “pracovať”
na celistvosti nášho 3D (tela, duše, ducha),
aby naše srdcia boli schopné prijímať naplno
Jeho lásku a dávať ju ďalej, aby sme mohli
vstúpiť do hojného života v slobode, ktorý
nám vydobyl Kristus. Chce zaceliť deravé
srdcia, aby z nás Jeho život zbytočne
neunikal “do stratena”, ale aby nás napĺňal a
pretekal ako živá rieka k druhým.

Definície

Sinceritas (latinsky): celistvosť, čistota,
integrita, jednota, neporušenosť,
početnosť, počestnosť, poctivosť,
úprimnosť
Neporušiteľný stav, do ktorého
nemožno zasiahnuť. Záväzok k
pravdivosti, autenticite a morálnej
pevnosti. Konanie v súlade so svojimi
hodnotami a presvedčeniami, aj keď je
to nevýhodné alebo ťažké - zomrieť
svojim predstavám, svojej pýche a
podriadiť sa Bohu. Hľadanie súladu a
rovnováhy medzi extrémami -
vytvorenie zdravého harmonického
vzťahu so sebou samým a s okolitým
svetom.
Týka sa našich reakcií na chyby a
zlyhania - s prijatím zodpovednosti a s
odhodlaním napraviť chyby, namiesto
popierania alebo zvaľovania ich na
iných.
Obraz o malte - na začiatku je
tvarovateľná, spájajú sa ňou dôležité
komponenty, ale keď zatvrdne, nedá sa
ňou nič nové spojiť - na neustále
budovanie celku je potrebné byť
neustále tvarovateľný a otvorený
spájaniu ďalších komponentov.

Ďalšie pojmy z brainstormingu
vodcovského stretka

Sebapoznanie (moja osobnosť, moje talenty,
…), sebaprijatie (prijímam sa so slabými
stránkami s vedomím, že Ježiš ma môže
uzdraviť, premeniť, osláviť sa v mojej
nedokonalosti), duchovné sprevádzanie,
nebáť sa využiť služby psychológa, osobná
modlitba, vyváženosť (služba/oddych,
osobný život/život v spoločenstve), financie,
vychádzanie zo seba k ostatným,
“diecéznosť”, odvaha zanechávať veci a
vstupovať do niečoho nového, plnosť v
Kristovi, stáť na oboch nohách (pomazanie a
charakter/duchovná a emočná zrelosť),
vnímanie celého obrazu života, ľudí,
spoločenstva… (nezameriavať pozornosť len
na “diery”, z ktorých by sa postupne mohli
stať “čierne diery”)

Slovko z dňa spolča 96 o celistvosti

K vnuknutiam od Ducha Svätého si
môžeme vytvoriť postoje:

Nechať sa ovlažiť - je to fajn,
občerství nás to, ale stečie to z nás a
za pár dní sme opäť rovnakí, akí sme
boli.
Nechať sa naplniť - som nádobka,
Boh ma môže napĺňať (do akej
miery som naplnený Bohom / do
akej miery som naplnený svetom?).

Ježiš nám vydobyl slobodu. My si
vyberáme, čím sa naplníme. Môžeme si
vybrať svetlo, ale musíme do toho
vstupovať, naučiť sa to žiť. Nie je to len o
obrátení, uverení.. musíme to vštepovať
do života. Musíme sa naučiť  žiť celistvo.
Je potrebné nádobu naplniť a sem-tam
ju vypustiť a naplniť novou vodou
(služba). Nestačí sa len ovlažiť. Je to
dlhodobý a dynamický proces.



Naše srdcia sú ako cibuľa s vrstvami.
Niekedy si v živote navykneme na
neslobodu a spútanosť svetom, máme
rôzne nánosy na srdci, ale je dôležité
neustále nechať Boha pracovať na nás,
aby mohol ísť postupne hlbšie po
vrstvách.

Celistvosť si vyžaduje dovoliť Bohu
odstraňovať nánosy nášho srdca. Tak sa mu
budeme môcť vydať celí a zažiť nerozpoltený
život.
Žijeme celistvo, keď sme naplnení Bohom a
pôsobením Jeho plnosti v nás túžime darovať
seba (darovať Jeho).
Všetko je to ale dynamický proces. Vrstvy
idú dolu postupne, nie naraz, niekedy sa k
nim vrátime a treba ich znova odstraňovať.
Zachovanie prúdu Božieho života v nás a cez
nás tiež nie je jednorazovou záležitosťou.

Jurkove svedectvo k celistvosti

Koniec jednej veľkej životnej etapy,
začiatok druhej, mnohé oblasti na
ktorých som staval, zanikli, otriasli sa mi
základy: ukončenie 3 ročného vzťahu,
opustenie stretka, koniec DAŠ,
ukončenie viacerých pracovných
pomerov - Boh ma stále usvedčuje v
tom, že celistvosť nie je jednorazovo
nadobudnuteľná hodnota/čnosť - ten
proces je dynamický a musím sa naučiť
vhodne reagovať v iných obdobiach, v
iných podmienkach a za iných
okolností.
Celistvosť v našich životoch má byť
závislá od Boha - nemáme seba a naše
rany zacelovať inými ľuďmi, službou,
prácou, … Máme stavať na pevnom
základe, ktorý sa nezrúti s prirodzenými
zmenami v živote. Každá oblasť v našom 

Kroky k ‘mojej celistvosti’:
transparentnosť / zraniteľnosť pred
spoločenstvom, pýtanie si spätnej väzby,
duchovné sprevádzanie, obnovenie
vzťahu so spovedníkom, digitálny
minimalizmus, spísanie životného
procesu, hľadanie miesta “kde mám byť”,
prehodnotenie služobných motívov.

Otázky na reflektovanie Tvojej
doterajšej celistvosti

Aké je moje osobné poslanie?
V akom stave je môj vzťah k
duchovnému sprevádzaniu,
spovedníkovi?
Do akej miery som naplnený Bohom /
do akej miery som naplnený svetom?
V akých oblastiach som tvarovateľný / v
akých som zatvrdol?
Cítim vo svojom živote nejakú
nerovnováhu? Čo by som potreboval
vyvážiť?
Našiel som už v spoločenstve / Cirkvi
svoje miesto:

na čerpanie a rozvoj?
na službu?
čo môžem priniesť spoločenstvu /
Cirkvi?

živote je len natoľko požehnaním,
nakoľko celistvo je uchopená.



Za poslednú dobu sa u nás v spoločenstve
začalo častejšie skloňovať slovo “diecéza”. 
Prečo je to tak? Prvotná vízia nášho
spoločenstva (stálice určite vedia) bola
“Budovať jednotnú a otvorenú rodinu na
Hornom Považí”. Pán Boh troška otriasol
týmito plánmi a začal do spoločenstva volať
ľudí z oveľa väčšej diaľky, ako je len
Považie. Ukázalo sa, že je to niečo, čo nás a
tie doterajšie vízie presahuje. Stalo sa tak to,
že sme z rôznych farností, dekanátov,
regiónov, prienikom čoho je práve často
skloňované slovo diecéza. To je to, čo máme
spoločné. Žilinskú diecézu. Vždy sme ju
mali v srdci, zúčastňovali sme sa na akciách,
stretávali sa s o. biskupom, ktorý nás
mnohých už pozná po mene ako svoje
ovečky. Či už išlo o udalosti ako Kvetný
víkend, Diecézna animátorská škola,
Turíčny víkend, Líderšipy, …, chceli sme tu
byť aj pre ostatných, nielen pre seba. 

Chceli sme sa stretávať aj s inými, čerpať a
inšpirovať sa a zároveň odovzdávať to, čo
sme dostali ako nezaslúžené dary my sami.
Mnohí toto nedokážu vnímať ako potrebnú
vec. Nám sa však osvedčilo, že práve tieto
veci - vychádzať ďalej ako je mesto, farnosť,
región, prepájať sa s inými, vnímať širší
kontext a pestrosť v rodine Cirkvi - dávajú aj
nášmu spoločenstvu život a vzrast. Vladko to
na jednom Líderšipe pomenoval z druhej
strany: “ Najrýchlejšia cesta, ako vymazať
spoločenstvo z mapy, je izolácia.” 

V roku celistvosti sa chceme zamerať viac aj
na oblasť služby. Kde môžeme spolu slúžiť?

Kde je naše miesto? Kde vidíme potrebu
zapojiť sa? Odpoveďou na tieto otázky je
opäť diecéza, ktorej ďakujeme nielen za to,
že je naším domovom, ale že nám dáva aj
priestor rásť v tom, do čoho sme povolaní. 
To, ako mocne zjednocuje spoločná služba,
sme mali možnosť zakúsiť aj tento rok na
Kráľovskom víkende. To bola radosť! Vidieť,
ako jedna rodina, v ktorej stojíme bok po
boku, robí veci pre mladú generáciu a Božie
kráľovstvo. 

Také malé mravenisko, kde to všetko
funguje ako má, kde každý zohráva svoju
jedinečnú úlohu a bez neho by sa nemohli
diať zázraky. 

Týmto by som chcela využiť príležitosť vám
ešte raz poďakovať, že ste v tom za
nami/pred nami/vedľa nás/s nami stáli! 

Žilinská diecéza zažila na Kráľovskom
víkende prebudenie. Cítili to kňazi, cítili to
mladí a bolo to cítiť aj na služobníkoch.
Modlila som sa, aby to nebola služba, po
ktorej ľudia ostanú odpečení a nebudú slúžiť
ďalšieho pol roka. A Pán Boh to urobil a
vykonal omnoho viac! Nielenže to všetci
prežili bez ujmy, ale dal tým ľuďom oheň,
zápal. Celé to tam horelo Jeho Duchom!
Aleluja! 
A čo ďalej? Oheň si nemôžeme ukryť v
nádobke s nádejou, že ho udržíme aj na
neskoršie časy, pretože by vyhasol kvôli
nedostatku kyslíka. Musíme ho nechať horieť
v priestore, aby “dýchal”. Navyše sa tak
môžu od neho odpáliť aj druhí ľudia, 

my a diecéza



my a diecéza

prinesie teplo a svetlo a môže nadobudnúť
rozmer veľkej vatry. A v toto veríme: že
Žilinská diecéza bude raz jednou veľkou
vatrou, keď sa pre ňu zapália mnohí ďalší. 

Boh nám dal milosť byť pomerne veľké
spoločenstvo. Naším cieľom však nie je
strategicky obsadiť ďalšie územia kvôli
rozmachu. Práve naopak. 

Chceme byť pre ostatné spoločenstvá
oporou, byť ich bratmi a sestrami, nie
rivalmi, ktorí sa bijú o členov. Túžime im
ukazovať ich potenciál a uvoľňovať ich do
služby. Nechceme si zhromažďovať poklady
len pre seba. Boli sme stvorení pre väčšiu 

úlohu - pre jednotu v Cirkvi. Veci ako
diecéznosť spoločenstva dozrievajú v čase.
Sami ešte len postupne zisťujeme, aké
konkrétne kroky to má pre nás znamenať.  
Chceme mať však otvorené srdce pre vízie
nášho Pána a prijať výzvy, ak nás do toho
On zavolá. 

Modlime sa a žehnajme aj na tento úmysel -
za členov komisie, za nášho diecézneho
kňaza pre mládež o. Karola, ktorý je nám v
mnohom oporou, za o. biskupa. A nech nás
Pán usmerňuje a konkrétne zjavuje, aká je tá
naša “efata” farba na tejto širokej palete
diecéznosti, ktorou máme maľovať. Amen! 

Betka



Chata EFATA - Rodinkovo 

28.8.-1.9.2024

dátumydátumy  20242024

Január - 28.1.
Február - 25.2.
Marec -24.3.
Apríl - 28.4.
Máj - 26.5.
Jún- 30.6.
Júl - 28.7. 
September - 29.9.
Október - 27.10. 
November - 24.11.
December - 29.12.

Február - 9.2.
Apríl - 12.4.
Jún - 14. 6. 
August - 9.8.
Október - 11.10.
December - 13.12.

PS: túto stránku si môžeš vytrhnúť a nalepiť na chladničku, nástenku

D
n
i
 
s
p
o
l
o
č
e
n
s
t
v
a

c
h
v
á
l
y
 
P
B

Ďalšie udalosti

23.-24. 2. GDZN ženská konferencia NÁDYCH ・ 18. 5. - Turíčne diecézne modlitby
・ 17.- 18. 5. Godzone konferencia ・ 13.-17. 7. - Nové Svitanie・ 21.-26. 10. Godzone tour 

・ 29. 10. After Godzone stretko ZA ・ 23.-24. 11. Kráľovský víkend DCZA

Február - 13.2.
Marec- 12.3.
Apríl - 16.4.
Máj - 14.5.
Jún - 11.6.c
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